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Inž. Ivan Fink ob elektronski telefonski centrali

ted en sk o  glasilo  delovnega  k o lek tiv a  ISKRA
_  INDUSTRIJE ZA ELEKTROMEHANSKO, TELEKOMU- 
•NIKACIJE, ELEKTRONIKO IN AVTOMATIKO, KRANJ

Visoko priznanje 
inž. Ivanu Finku

Pred meseci smo v našem stvenih delov centrale, in si- 
listu zabeležili uspeh inž. cer naprave za rezerviranje 
Ivana Finka pri razvoju elek- registrov v avtomatskih, zla- 
tronske telefonske centrale, sti elektronskih telefonskih 
Glede na pomembnost tega napravah. Bistvo patenta je, 
njegovega uspešnega dela, je da omogoča znatno povečanje 
bil inž. Fink te dni deležen prometne zmogljivosti tele- 
visokega priznanja, ko je pre- ionskih central. Pomembnost 
jel prvo nagrado iz sklada dela je med drugim tudi v 
Borisa Kidriča za tehnično tem, da stopnja razvoja na 
izpopolnitev na projektu in področju elektronske telefo- 
razvoju elektronske telefon- nije pri nas ne zaostaja za 
ske centrale. razvojem razvitih držav na

Uradna obrazložitev komi- tem področju. Praktično vred- 
sije za dodeljevanje nagrad nost tega projekta potrjuje 
sklada Borisa Kidriča se -dejstvo, da ga je »Iskra« 
glasi: * sprejela v svoj proizvodni

Inž. Ivanu Finku je bila Pr°£ram. 
priznana prva nagrada za iz- Nadarjenemu inž. Ivanu 
najdbe in izpopolnitve. Pro- Finku k temu priznanju 
jekt vsebuje izvirne idejne in iskreno čestitamo in mu od koncu aprila ali V za* nizacij oz. tovarniških komi šili v prihodnjem letu . Po—

s54fg , , .  .___. četku maja Se bodo prvič te je v — na prvi konferenci sledice takih razprav sedaj
praktične rešitve, od katerih srca zehmo, da i j g sestali člani naše organiza- komunistov podjetja Iskra. že dobro poznamo: kopica 
je za zdaj prijavljen patent prizadevno delo rodilo še obi- cije izvoljeni na letnih v  tovarniškihj'organizaci- sklepov, ki se le delno izpol- 
originalne izvedbe enega bi- Io bogatih plodov! 'konferencah osnovnih orga jan v tem času razpravljamo njujejo, včasih pa celo drug

o-uspehih, gospodarjenja pod- drugega izključujejo! Razum-' 
jetja, tovarn in dejavnosti ljivo, da nam tak način raz- • 
naših skupnih služb ter ZZA pravljanja in največkrat del-' 
v preteklem letu. V vseh nega. reševanja težav, one-4 
naših tovarnah in skupnih, mogoča ocenjevanje in reše- 
službah se ob teh razpravah 'vanje problematike S stališča 
odpirajo boij ali manj težki, podjetja kot celote. Zato lier
sicer poznani, vendar nere- smemo biti presenečeni ob

Upravni in politični organi sati gospodarsko stanje na- vrednost proizvodnje na eni šeni problemi, Predvsemugo- ugotovitvi, da smo včasih'
podjetja so v zadnjem času „šega podjetja in s pomočjo strani in naraščajoči/'poslcjmi. tavljamo, da dpseženi gospo- kljub vsej dobronamernosti
mnogo in temeljito • razprav- večjih in boljših' rezultatov stroški na drugi .strani. . „darski uspehi (zlasti kar za- tudi komunisti tisti, ki žara-
Ijali. o poslovnem rezultatu, solidneje 'in hitreje napredo- . Raven obsega proizvodnje deva ostanek čistega dohod- di nepoznavanja^ celovitosti
ki ga je doseglo ria.še podjet- vati. - je v prvem obdobju po for- ka), niso izpolnili naših pred- problematike, .kljub dobro-
j.e v i.; 1963. Rezultati razprav V seriji, nekaj poljudnih nihanju nove ISK R E 'sla- videvanj po periodičnem ob- namernosti ne prispevamo
so identični v tem, da je po- člankov bi želeli našemu ko- gnirala, odnosno je le počasi . računu za prvih devet mese-. dovolj k reševanju proble-
slovni rezultat celotnega pod- lektivu predočiti, kaj lahko napredovala: Osnovni vzrok za : cev lanskega leta. mov v podjetja,
jetja nedvomno mnogo boljši 'pričakujemo kot podjetje in počasno naraščanje ' proiz- ■ Čeprav je, zaključni račun Kaj torej pričakujemo od 
iri solidnejšj kot je bil oni,' kot, člani kolektiva od' izpoi- vodnje.. je bil v Razdrobljeni, podjetja realen, in dokončen, prve konference ZK podjet- 
dosežen v 1. 1962, da so. pa nitve proizvodnega,in. gospo- maloserijski proizvodnji, v pa -zaključni računi tovarn ja?

..rezultati iz '1 1963 še vedno darskega plana v i  1964.; šibkr organizacijšja'povezavi, še vedno doživljajo korektu-
preskromni, da bi bili z nji- Gospodarsko leto 1964 bi. posameznih tovarn, .v/ri.edo- re.- Tako. Stanje seveda iz- — Objektivno analizo pro- 
mi ‘lahko v celoti- zadovolj- moralo-pomeniti za naše pod- i slediti organizaciji; -tovarn in kijučiije 4 vsako temeljitejšo blematik* p o d je tja  ter na
ni in da bi takšni lahko br- jetje zelo pomembno pre- skupnih služb, v šibkih in za- notranjo analizo gospodarje- P0<u ag i te analize jasno or-
istveno vplivalifla izboljšanje-lomnico in bo 'v marsičem ; starelih proizvajalnih kapa-;nja, iz katere bi lahko sle- ”  , ira" ie “alo?j j“  so 
celotnega gospodarskega po- odločujoče za naš. nadaljnji : m tetah, itd. Posluh za skupno, diii dokončni; ukrepi in na- dejansko uresn ičljive  v teko-
loži»  inT: "n a  ciaortS:.' f o t  to a a a , ; « !  šlS? .' —_ i 'r h   ̂ c t i i r t r in  ' a f i in G H a r ip n tf l '  ' I « * “ "'»'* b o l j š e  g o s p o d a r j e n j e  gO S p O u a rS K C Ill - l6 lU ,

— jasno je treba opredeliti'

Pred konferenco ZK podjetja „Iskra“

Kaj lahko pričakuje kolektiv ISKRE od izpolnitve 
proizvodnega in gospodarskega plana v letu 1964

ložaja našega podjetja. : razvoj J u  za vlogo, ki jo naj delo, skupno gospodarjenje loge za 
Zal ne morejo še tako te- odigrava ISKRA v prihod- ' n skupno .življenje je-bil še v. tem letu. . .  . . . .

meljite razprave in analize njem obdobju doma in v tu- nerazvit, zaupanje v trdnost .Kljub, temu, da m nogo .tudi tjste probleme, k ij ih  v
popravki gospodarskih rezul-'-jjini. m perspektivnost novega pod- razpravljamo, se pogosto le J?'“  žetu nismo v stanju re- .

. tatov iz L 1963. To leto je za Za uvod se morama na . « - Pa rahlo. moremo znebiti vtisa, da siti, da ne; bomo zaradi ten  ■
nami in kolikor smo prigod kratko^ ozreti nazaj: v dobo, Pi'oizyodni_; pro^am i ^posa- v vseh naših ugotovitvah trošili toliko (ze sicer šib-' • 
spodarili, toliko imamo. Ne- v kateri -je nastajala nova, ™ezmh ?e niso. bili preve;ç kažemo na določene razpoložljivih sil m
obhodno potrebno pa je, da velika ISKRA. . . dovolj razčiščeni m definira- slabostI drugih, poudarjam^ včasih zaradi MM  Postavljali
si sedaj, ko smo v polnem Združitev podjetij— ISKRA ni’ ;da bi bito možno hitreje pa svoje zasluge oz. opravi- v . celo smiselnost
elementu borbe za izvršitev — IEV — TELEKÔMUNIKA- . uvajati doslednejšo speciali- čujemo lastne neuspehe; kot I.iadain-e“a obstoja P « 
letošnjih planskih-nalog; pre- CIJE in TELA v I. 1961 v,no- zacV° . a’ prbizvodnje, ka- posledico objektivno nepre- Jotja; .
dočimo pomanjkljivosti in vopodjetje ISKRA, je .odprla Pa“ fet m poslovanja.  ̂ magljivih težav. Manjka nam — na podlagi tako oprede-j
napake., ki ; smo ; jih - do-■ celo vrsto .-velikih m--.težavnih Ne ozirajoč sè na počasni prave mere pri analiziranju ljenih nalog usmeriti dejav-;
volili larii,- da bi le-teh problemov, ki jih ni bilo mož- razvpi obsega proizvodnje, pa obstoječih problemov in tudi nost - komunistov, ki mora
letos ne ponavljali in da no zadovoljivo rešiti v k rat-_ jfb ilo  nesbhodpo potrebnosposobnosti objektivne pré-. doprinesti predvsem k hi« 
bi naše celotno posl o v a- kem času odkar- .obstaja takoj v začetku formirati soje naših .zmožnosti ’ in spo- trejši nadaljnji rasti realne« 
nje in gospodarjenje îzbolj- združeno podjetje. Eden n.aj- določene, skupne službe, ki sobnostU ko odločamo o tem, ga življenjskega standarda
šali ter'tako; čim hitreje do- večjih problemov , je:-bil..do so se morale angažirati na . jcaj borno naredili in katere delovnega človeka,
segli cilj — temeljito izbolj- lani relativno nizek obseg 'in ' (Dalje na" ~6. strani) nerešene probleme bomo re« -Ne-



Ob bližnjih volitvah bo potrebno misliti tudi na 
ukrepe za povečano aktivnost samoupravnih organov

DIREKTOR TOVARNE ZA ELEKTRONIKO IN  AVTOMATIKO, TOV. JULIJ 
NOVLJAN ODGOVARJA NA VPRAŠANJA UREDNIŠTVA

»Kako ocenjujete poslova- »Naša proizvodna obvez- stoje na trakovih. Verjetno 
nje tovarne v letu 1963?« n ost za letošnje leto je za 20 tudi mi nismo dosti boljši v 

»V letu 1963 je naša tovar- odstotkov večja od lanske re- tern pogledu in imamo le 
na uspešno izpolnila planske alizacije. Rezultati ob za- »srečo«, da drugim manj do- 
naloge. Same številke ste, red- ključku prvega četrtletja so bavljamo. 
no objavljali, zato jih ne na- ohrabrujoči in sem prepričan, Z ZZA rešujemo problema- 
meravam ponavljati. Realiza- da bomo nalogo v celoti iz- tiko sproti. Težav ne manj- 
cija je bila nasproti letu 1962 polnili, če bo koprodukcija ka, predvsem zato, ker sko- 
za 80% višja. Menim, da je pri TV proizvodnji s tovarno raj ni pogodbe, pri kateri ne 
ta uspeh Velik predvsem za- »Rudi čaja več« stekla, bo- bi zamudili dogovorjenega ter- 
to, ker smo v tovarni menja- mo zadolžitev celo presegli, mina. Tudi kakovost oprav- 
li program, ki pa na žalost Pričakujem tudi od vseh so- ljenega dela ni zadovoljiva, 
še-danes ni povsem utrjen, delavcev v skupnih službah, Vse te tegobe pa mora pre- 

Vsaka sprememba progra- da se sodelovanje v prihod- našati proizvodnja v tovarni, 
iha zahteva od ljudi določene nje ne bo poslabšalo, saj se kar pa je prepozno. Preden se 
napore. Vsem je znano, da se zavedamo, da so uspehi to- vse popravi je izdelek že za- da obstaja, jo bomo morali »Kako ocenjujete delo sa- 
Pržan ni nikdar ukvarjal s varne odvisni od skupnih te- starpl in celoten postopek se tudi podpreti-« moupravnih organov tovarne
strojno obdelavo, z rekon- ženj za čim boljši uspeh to- ponovi. Proizvodi široke po- »Kaj bi imeli povedati Va- ^  .sa j.ot Drv: Dretj_
strukcijo pa smo pridobili varne in s tem celotne trošnje zahtevajo hitrejšo re- šemu in celotnemu kolektivu . ^ J ’ , . , ”
precej novih strojev,- ki so Iskre.« alizacijo dogovora, ker se ISKRE?« sednik DS podjetja?«
bistveno menjali mentaliteto »Kako je z rekonstrukcijo okusi na tržišču sorazmerno »Rezultati lanskega za- »Zdi se mi, da delavsko sa-
naših proizvajalcev. oz. nadaljnjim, razvojem to- hitro menjajo in če bomo ho- ključnega računa so zaskrb- moupravl j ah j e v ISKRI, ko

Zaključni račun nas prika- vame?« teli uspevati, bomo morali ljujoci. Menim, da je naloga se je razvilo do določene
zuje v docela drugačni luči. »Tovarna je lani dobila odo- zamisli -hitreje realizirati. Za predvsem vseh vodilnih so- stopnje, v zadnjem času ni
Kdor pozna naš program ,in brenje za delno rekonstrukci- take akcije je potrebna tudi delavcev v tovarnah in pod- napredovalo, O tem razmiš- 
konkurenco, ki jo imamo na jo Pržanu in sicer na račun dobra orodjarna, ki itak v jetju, da posvetimo temu pra- Ijam na zasedanjih delavske- 
tržišču, finančnega uspeha (v proizvodnje AG-5. S to re- celotni Iskri predstavlja pro- blemu vse svoje sposobnosti, ga sveta, katerim redno pri- 
sedanjem položaju!) v Prža- konstrukcijo smo si malo iz- blem, ki terja čim hitrejšo Tehnični strokovnjaki po sostvujem in kjer praktično 
nu ne more pričakovati. Naš boljšali stanje osnovnih sred- rešitev,« tovarnah in ZZA bi morali ni razprav, če pa so, jih v
problem moramo reševati v štev, ki je bilo porazno. Vsa »Vaše mnenje o osamosvo- pri ekonomizaciji proizvod- glavnem vodijo gostje. Kje je 
okviru podjetja, ker menim, vrednost osnovnih sredstev se jitvi obrata v Sežani?« nje odigrati vidnejšo vlogo, pravi vzrok za to, rje vem.
da'je za poznavanje »ISKRE« je pred tem nanašala na stav- »Osebno nisem bil za osa- S svojim, strokovnim -.zrna- Mogoče je v tem, da si ljud- 
med ljudmi proizvodnja za be, opreme pa skoraj ni bilo. mOsvojitev Sežane, tako kot njem in izkušnjami bi morali je vzamejo premalo časa Za 
široko potrošnjo zelo važna. Rekonstrukcijo prav sedaj za- je sedaj predvideno. Menim hitreje in " odločneje skozi študij materiala in tako niso 

V zaključnem računu nas ključujemo, rezultati vlaganj namreč, da bi morali v Se- standardizacijo in sodobne j- podrobno seznanjeni s pro- 
mo{i predvsem to, da smo za- pa so tudi že opazni. Kakšen Žani razvijati montažo, z deli šo tehnologijo posegati .v pro- blematiko, mogoče pa tudi v 
radi prekoračitve planskih bo nadaljnji razvoj tovarne pa bi jih oskrbovali kot do -. izvodnjo, ki naj bi pri istem tem, da zasedanjem priso-
naiog obremenjeni za stroške, mi je danes zelo tež- sedaj. S sklepom CUO pa-številu zaposlenih dajala več- stvuje preveč povabljenih
ki zaradi naše prekoračitve ko reči, odvisen pa bo pre- usposabljamo Sežano za sa- ji- ekonomski učinke; s tem vodilnih delavcev, ki so
niso nič večji, kar pravza- cej od uspešne kooperacije mostojno življenje s tem, da pa bi dosegli, da bi .bili za- bolj redni od samih čla-
prav vpliva destimulativno na na televizijskem področju s bomo iz rekonstrukcije, ki je radi boljšega učinka tudi nov. Nekaj resnice bo
vse, ki plan presegajo. tovarno »Rudi čajaveč«. bila odobrena, nabavili stro-skladi in osebni dohodki viš- mogoče iskati tudi v pre»

Smatramo, da je tovarna v »Kakšni so po Vašem mne- je in opremo,»ki je potrebna ji. Sami strokovnjaki bi Se na obširnih dnevnih redih, ki za- 
Pržanu končno v okviru Iskre nju odnosi med Vašo in osta- za samostojno proizvodnjo, . ta  način pri ljudeh afirmira- sedanja zavlačujejo. Verjetno 
našla samo sebe, za kar gre Hml tovarnami Iskre in med Po sedanjih, merilih, ki velja- li in tako bi odpadlo vsako pa je za Iskrine razmere to 
zasluga večini, zaposlenih, ZZA?« - jo v Iskri, samostojna Seža- prepričevanje ob sklepanju telo' postalo preokorno in bi
predvsem pa mojim ožjim so- »Odnosi med posameznimi na ne more doseči pri seda- novih delovnih razmerij. Na kazalo število članov nekoli- 
delavcem, ki SO me pri iz- tovarnami se izboljšujejo, nji proizvodnji dosti večjo ta način bi se celotni pro- ko zmanjšati. Vsekakor bo ob 
vajanju zamisli podpirali.« Potrebno bo še utrditi disei- akumulativnost, vendar je ze- ces pospešil, o danes tako bližnjih volitvah potrebno mi- 

»Kaj sodite o možnostih za plino medsebojnih dobav, lo važno, kako bo Iskra tudi popularni mojstrski miselno- šiiti tudi na ukrepe za pove- 
ttspešno izpolnitev letošnjih ker so danes še neredne in v bodoče gledala na sežansko s ti- pa bi šele potem lahko čano aktivnost samoupravnih 
proizvodnih obveznosti?« nam večkrat povzročajo za- proizvodnjo. Ker pa je nujno nehali razpravljati.« organov.«

TOVARNA ELEMENTOV ZA ELEKTRONIKO
LJUBLJANA IŠČE:
2 VKD — orodjarja
1 VKD — brusilca
2 VKD — strojna ključavničarja
1 VKD — rezkaica
2 KD — orodjarja
1 KD — rezkaica
1 KD — brusilca
1 VKD ali KD varilca — kalilca
2 SSU — tehnična risarja z nekaj let prakse 

predvsem pri risanju orodij za izsekavanje, vlek, 
stiskanje in podobno.

Osebni dohodki so zagotovljeni po Pravilniku, o 
delitvi osebnih dohodkov. Nastop-službe: je možen 
takoj ali po dogovoru.

Prijave sprejema Kadrovsko socialni oddelek ' 
Iskre Kranj, Tovarne elementov za elektroniko Ljub
ljana, Linhartova 35, telefon 31—470, do 20, 4. 1964.

Kako smo gospodarili v letu 196
V preteklih štirinajstih dneh so organi uprav- sredstev v podjetju boljše 

ljanja v podjetju razpravljali o zaključnem računu kot v pretekli poslovni dobi. 
podjetja za leto 1963. V obširnih in tehtnih raz- Vrednost osnovnih sred- 
pravah so na podlagi ugotovljenih rezultatov kri- štev se je povečala za 2,2 mi
tično presojali gospodarsko aktivnost podjetja. Po- lijarde dinarjev, od tega za 
sebno pozornost so posvetili vprašanju, kako je 0,5 milijard gradbeni objekti 
podjetje izkoriščalo razpoložij iva sredstva in če so in za 1,7 milijarde delovne 
doseženi rezultati ekonomsko opravičljivi. priprave. IztroŠenost osnov

nih sredstev se je zmanjšala 
za 9,3 %, vendar znaša za 
skupna osnovna sredstva še 
vedno 47,6 %, samo za delov- 

Porast osnovnih faktorjev ne priprave pa 55,2%. 
ga plana v primerjavi z do- proizvodnje ni tolikšen kot Struktura sedanje vredno- 
seženimi rezultati v letu 1962 porast vrednosti proizvodnje sti osnovnih sredstev se iz-

in celotnega dohodka, kar bpljšuje zaradi novih inve- 
kaže, da je bilo koriščenj ¿''s tiči j sirih vlaganj, in sicer:

Uspešnost gospodarjenja v hodka za najmanj eno tretji- 
podjetju je mogoče ugotoviti np, dočiro je dohodek sko- 
na podlagi izvršitve osnov- raj za dve tretjini večji» 
nili elementov gospodarske-

m sicer:

vred. proizvodnje 
blagovni promet 
celotni doh. (x) 
dohodek (x)

Indeks 
R. 63 R. 63 
P. 63 P. 62
101.6 133,2
101.7 151,3
104.8 137,6
103.8 161,4

zemljišča za gosp. namene 
gradbeni objekti 
delovne priprave 
ostala osnovna sredstva

1962 1963
0,5 0 A

45,6 38,2
52,0 60,2
1,9 1,2

(x: fakturirana realizacija) Delež delovnih priprav se proizvodnih zmogljivosti, ker 
Plan je bil po navedenih v skupni vrednosti osnovnih so sede delno in postopoma 

elementih presežen, nasproti sredstev povečuje, vendar vključevale v proizvodnjo, 
letu 1962 pa je  povečan obseg le-te v letu 1963 niso občut- Obratna sredstva so se v 
proizvodnje in celotnega do- no vplivale na povečanje letu 1963 povečala povprečno

za 9,9 %, Porast celotnega 
dohodka je bil neprimerno 
večji, finančne težave zaradi 
pomanjkanja obratnih sred
stev med letom pa je pod
jetje reševalo z najemanjem 
občasnih kreditov. V zad
njem tromesečju seN je to 
stanje izboljšalo, 'čeprav le
to, glede obratnih sredstev, 
še vedno ni zadovoljivo re
šeno in je pričakovati po
dobne težave tudi v tekoči 
poslovni dobi.

Veliko pozornosti je pod-, 
jetje v preteklem letu po
svetilo izboljšanju obračanja 
obratovalnih sredstev, ker bj 
s tem delno lahko zmanjša
lo primanjkljaj obratnih 
sredstev. V ta namen so bili 
vsem poslovnim enotam do
ločeni normativi zalog in 
terjatev, ki naj' bi gibanje 
zalog in terjatev uskladili s 
predvidoma razpoložljivimi 
viri obratovalnih sredstev.

Doseženi rezultati kažejo, 
da se poslovne enote niso 
držale z gospodarskim pla-

celotni dohodek (fakt. real.) 
povprečna obratna sredstva

nom določenih normativov, 
ker so bile zaloge materiala, 
nedovršene proizvodnje, go
tovih izdelkov in terjatev do 
kupcev večje od predvidenih.

Obračanje sredstev je bilo 
v vseh primerih počasnejše 
kot je bilo predvideno s 
planom. Povprečne zaloge in 
terjatve so bile v vseh obra
čunskih razdobjih višje od 
povprečno razpoložljivih ob
ratovalnih sredstev, Taka si. 
tuacija zahteva povečanje' 
obratnih sredstev z občasni; 
mi krediti, kar pa je zaradi 
visokih obresti in drugih 
stroškov neugodno vplivalo 
na finančni rezultat, Samo v 
letu 1963 je bilo od kratko
ročnih kreditov obračunanih 
576 milijonov dinarjev takih 
stroškov, ki zmanjšujejo do
hodek podjetja.

Kljub težavam pa je bilo 
koriščenje virov povprečnih 
obratnih sredstev ugodnejše 
kot v letu 1962, kar je raz- 
vidno iz sledeče primerjave:

1962 1963 Indeks
1,62 .2,02 124,6



Skupaj 96,2
MONTAŽA ROTACIJSKIH 

STROJEV je izpolnita svojo 
, obveznost tako po montaž
nem, kakor tudi po družbe
nem planu. Izdelala je 50 
EVS 10 več, kot je bilo pred
videno v planu, ni pa mogla 
montirati celotne kolipine.
EVS 3, ker je. medenina za 
omejilec prispela firepozrto.
Tudi dinam za kolo je bilo 
montiranih več, kot je bilo 
predvideno. Motorjev Uz j,e 
bilo. montiranih 150 kosov 
premalo, ker-je elastični za- 
tič od kooperanta prispel še
le 24. marca. Tudi elastične' 
podložke so prispele prepoz
no. Predvidena količina VVS . . . . ,, ,
— 10 se ni montirala, ker se Nasi servisni ekipi pred odhodom iz Ljubljane

Proizvodnja kranjske tovarne v marcu
Naša tovarna bi morala 

vsak mesec proizvesti pov
prečno za 1.111 milijonov di
narjev izdelkov, da bi dose
gla letni plan. Po montaž
nem planu je bila za marec 
predvidena proizvodnja 1.085 
milijonov dinarjev, sam 
družbeni plan pa je predvi
deval za marec 1,161 milijo
nov dinarjev. Ce primerja
mo izvršitev, ki je dosegla 
vrednost 1.117 milijonov di
narjev, vidimo, da je bil 
montažni plan dosežen s 102,9 
odstotka, družbeni plan pa le 
s 96.2%

PROIZVODNJA 
V MARCU 
(družbeni plan)

EE
Mont. rot. strojev 
Kontakt. - releji 
Splošna montaža 
Kinoakustika 
Tel. centrale 
Lipnica
Deli avtomatike 
Deli za N. G.
Deli za Otoče 
Dell za Trbovlje 
Deli za N. m. 
Usluge

Proizv.
%
108,0
57,4
98,1
93.7 
95,9
36.8 

122,8 
546,9 
521,0
144.6 
45;5

400.6

je pri zobatem paru pokaza
la konstrukcijska napaka, 
novih koles pa ni bilo mo
goče izdelati tako hitro, da 
bi se montaža izvršila že v 
marcu. Iz uvoza niso prispe
li tudi varovalni obročki. 
Tudi celotne vrednosti se
stavnih delov za izvqz nismo 
dosegli, ker naročilo za ma
rec ni bilo tolikšno, da bi do
segli vrednost po planu. Da 
je montaža dosegla predvide
no vrednost mesečnega pia
na, je bilo izdelanih 656 mo
torjev KEM 20, 81 motorjev 
KEM 50, 55 kosov vrtalnih 
strojev EVS 08 in ročnih Ška
rij 46. V montaži je ostalo še 
80 EVS 08, ker montaža ni 
prejela dovoljne količine vr
talnih glav.

EE KONTAKTOR v marcu 
ni dosegla plana. Glavni 
vzrok nizki proizvodnji je bi
la prepozna pošiljka sestav
nih delov iz uvoza. Pa tudi 
pri kontaktorju VK 1 in ina
čicah ni bila dosežena celot
na količina, ker so nastopile 
težave' pri izdelavi jeder. Tu
di ploščatih relejev nismo

mogli izdelati predvidene ko
ličine za prodajo, ker monta
ža ni dobila naročila v koli
činah, ki jih je predvideval 
mesečni plan.

SPLOŠNA MONTAŽA se je 
kljub velikim težavam zelo 
približala predvideni vredno
sti. Glavni vzrok izpada je 
bil trofazni števec, katerega 
smo odpremili skoraj 1-500 
premalo. Pri umerjanju štev
cev za izvoz so bik zahteva
ni strožji kriteriji, kar jgj 
zmanjšalo količino. Telefon
skih aparatov smo morali 
izdelati več, kakor je bila 
predvidena, vrednost, ker so 
bili v planu predvideni bar
vasti. telefoni, ki 'so dražji, 
nismo pa jih mogli monti
rati, ker ni bilo vrvic. Tele
fonskih vložkov smo izdelali 
le manjšo količino, ker mon
taža zaradi pozne dobave 
medenine 0,8 ni mogla redno 
montirati. Razlika je bila po
krita z višjo proizvodnjo 
enofaznega števca in mikro
fonskih vložkov.

(Dalje na 8. ‘strani)

Za 1. m aj v Poreč!
Naš počitniški dom v Poreču bo za prvomajske 

praznike odprt 4 dni, in to od četrtka 30. aprila 
do ponedeljka 4. maja. Pension 1.250 din. Prijave 
sprejema Počitniška skupnost »ISKRA« — Kranj, 
Kidričeva 40 tel. 39-91 interna štev. 06, do 25. IV.

Smer Makedonija
Vzpodbudni rezultati, ki so 

jih dosegle naše motorizira
ne servisne ekipe pri svojih 
obhodih po Sloveniji, Srbiji 
in Hrvatski so bili povod, 
da je odšla na pot noVa eki
pa s podobnimi nalogami kot 
prejšnje. Torej pospeše
vanje in dvig kakovosti ser
visnih nalog na terenu, do
bava materiala, pomoč servi
som v tehničnem pregledu, 
anketiranje klientov, vmes 
nekoliko propagandnih akcij 
vse to so tudi za naprej na
loge potujoče servisne ekipe, 
ki odpotuje te dni na področ

je Makedonije in Kosmeta.
Ekipa bo na poti mesec 

dni, prešla pa bo pot: Skop
je— Priština—Peč—Skopje, na
to pa se bo ekipa ločila. En 
del bo šel v smeri proti Ohri
du, drugi pa proti Strumici 
oz. Gjevgjeliji.
"Tako PSO kot Uprava ser

visnih delavnic z zanimanjem 
pričakujeta vrnitev ekipe, ki 
bo razen praktične pomoči 
na terenu — zbrala koristno 
gradivo, ki bo v pomoč naši 
službi za raziskovanje trži
šča in naši splošni prodajni 
operativk —L—

V letu 1963 so se povpreč
na razpoložljiva obratna 
sredstva v odnosu na celotni 
dohodek obrnila dvakrat, v 
letu 1962 pa ie  malo več kot 
en in polkrat.

Prizadevanja v smeri bolj
šega izkoriščanja obratoval
nih sredstev so dala določen 
rezultat, ! vendar je zelo 
skromen in z njim ne bi 
smeli biti- zadovoljni. V letu 
1964 bo treba z bolj smotr
nimi in učinkovitimi ukrepi 
izboljšati gospodarjenje z 
obratovalnimi sredstvi, ker 
je že s tem mogoče občutno 
izboljšati finančni rezultat 
gospodarjenja.

število zaposlenih se je v 
Odnosu na plan povečalo za 
3,9%, nasproti letu 1962 pa 
za 17,7%.

Razpoložljivi delovni čas je 
bil izkoriščen takole: pro
duktivne delovne ure v red
nem delovnem času 78,3 %; 
aadurno delo 3,8 %; ’..Skupni 
¡»roduktiv. delov, čas 82,1 %: 
reproduktivni delovni čas

Izkoriščanje delovnega ča- 
ia ni ugodno ter je potrebno

opozoriti na visok odstotek 
nadurnega dela ter nepro
duktivnega delovnega časa.

Na povprečno zaposlenega 
se je število nadur povečalo 
nasproti letu 1962 za 43,2% 
ali od 6 nadur v letu 1962 na
8,6 nadure v letu 1963. V raz
položljivem rednem delov
nem času znaša delež bol
niških izostankov 5,8 %, de
lež različnih izostankov in 
izrednih dopustov pa 1,2 %. 
Kolikšen izpad delovnega 
časa to predstavlja, če se iz
ostanki preračunajo v urah 
na povprečno zaposlenega je 
razvidno iz naslednje primer
jave: letni dopust 139 ur; 
bolniški Izostanki 145 ur; iz
ostanki in izredni dopusti 
31 ur.

Visok odstotek neproduk
tivnega delovnega časa brez 
dvoma predstavlja precejš
njo rezervo za povečanje 
proizvodnje in produktivno
sti dela, ter bo v tej. smeri 
potrebno v tekočem letu 
bolj odločno ukrepati.

Povprečni neto mesečni 
osebni dohodki jso se v pri
merjalnem razdobju gibali-

takole: 1962 — realizacija 
30.379 din; 1963 — plan
32.465 din; 1963 — realizacija 
36.068 din.

Nasproti planu so se po
vprečno izplačani osebni do
hodki povečali za 11 %, na
sproti . letu 1962 pa 18,7 %. 
Povečanje osebnih dohodkov 
nasproti planu je posledica 
sprememb pravilnikov 0 de
litvi osebnih dohodkov, ki 
šo jih izvršile poslovne eno
te v preteklem letu.

Precejšnji premiki pa So 
opažni v strukturi izplačanih 
osebnih dohodkov po posa
meznih razponih, in sicer:

1962 1963
do 25.000 45,7 20,8
od 25.001—50.000 45,8 59,1
od 50.001—80.000 7,2 16,5
nad 80.001 1,3 3,6

100,0 100,0

Osebni dohodki nižjih raz
ponov so se bistveno pre
maknili navzgor.1

Podjetje je v letu 1963 raz
polagalo z večjimi sredstvi, 
-in sicer:

Indeks
1963
1962

Osnovna sredstva
— nabavna vrednost 129,4
— Sedanja vrednost 157,5 

Obratna sredstva
— povpr. obrat. sred. 109,9 

Zaposleni
— povpr. štev. zaposl. 117,7
— vrednost proizvodnje 133,2
— celotni dohodek 137,6

Povečanje proizvodnje, in 
celotnega dohodka je večje 
od porasta osnovnih faktor
jev proizvodnje ter je mo
goče zaključiti; da je bilo 
izkoriščanje sredstev ugod- 
H8jtST'*,r

Proizvodnja in blagovni 
promet (PSO, ZTO) sta se 
gibala v primerjalnem raz
dobju takole:

Indeks
1962
1963

vrednost proizvodnje 133,2 
po plan. prod. cenah 
Blagovni promet po 

prodajnih cenaji 131,3 
Delež blagov. prometa 

v proizvodnji 113,4

Blagovni promet je v rela
tivnem odnosu znatno večji 
kot proizvodnja, kar ima za 
posledico za 13,4% ugodnej
šo realizacijo v odnosu na 
vrednost proizvodnje.

Blagovni promet prek PSO 
je večji za 52,2%, blagovni 
promet ZTO pa za 37,7% na
sproti realizaciji iz leta 1962.

Precej neugodno je raz
merje med fakturirano in 
plačano realizacijo, kar v 
končni posledici vpliva tudi 
na finančni rezultat poslo
vanja, ker se ugotavlja do-’ 
hodek na podlagi plačane 
realizacije. Plačana-, realizaci
ja je v odnosu na fakturira
no znašala v letu, 1962 87 %P 
v letu 1963 pa le 83%.

Delež plačatie realizacije je 
manjši. Terjatve do'kupce» 
so porasle kar za 66,6 % de? 
loma zato, ker je bila izred
no močna 'prodaja' kotlcern 
leta, deloma pa Zato, ker 
niso bila uresničena predvi
devanja glede izterjatve ter
ja lev 'do kupbeV.

, C. A.



Tribuna mladih
Prejšnjo soboto je mladi

na kranjske tovarne pripra
vila večer pod' znanim '“na
slovom »Tribuna mladih«. 
Podoben večer so* priprav
ljali tudi za dan . žena v 
marcu, vendar so nastop od
povedali zaradi nepremostlji
vih težav s strani . nastopa
jočih.

Za večer v aprilu so imeli 
srečno roko. Tovariš Sveto
zar Guček f iz Ljubljane je 
številne poslušalce, ki so do 
kraja napolnili dvorano nad 
Iskrino restavracijo —■ po
peljal v Innsbruck na zim-

Drugi del programa »Skok v 
nedeljsko razpoloženje« je 
Inladim plesalcem nudil pra-. 
vo glasbeno mavrico, zato za 
počitek ni bilo časa. — Slika 
kaže saksafonista ansambla 
»STOMPERS« in pevko Ivan
ko Kraševec

ske olimpijske igre. S" kras
nimi barvnimi in črnobelimi 
diapozitivi' in izredno zani
mivim pripovedovanjem je 
navzoče seznanjal tudi z do
godki, ki jih v časopisih 
nismo zasledili, če je prehe- 
katere pripetljaje zasolil s 
Ščepcem humorja, je plastič
nemu pripovedovanju dodal 
potrebno, mikavnost, ki jo 
ponavadi zelo, zelo pogreša
mo pri takih in podobnih 
predavanjih. Aplavz, ki kar 
in kar ni hotel ponehati, je 
bil zgovoren dokaz, da je 
tov. Svetozar Guček s Svo
jim nastopom znal pridobiti 
pozornost mladih poslušal
cev, ki jih je bilo tokrat čez 
200, kar 'je pravzaprav re
kord na tovrstnih prireditvah 
mladine kranjske tovarne.
, Od povabljenih;, gostov je 

bil navzoč ' predsednik .sindi
kata Vili. Planinšek, zastop
niki mladine iz kranjskih to
varn, šobin ObK ZM Kranj, 
prek 30 pa jih je bilo iz 
Pržana.-

Drugi del programa je. že 
znan: tradicionalni družabni 
večer v restavraciji, ki so se 
ga udeležili vsi poslušalci, 
kar ni čudno, saj je za pleš 
in dobro voljo -igral , ansam
bel »STOMPERS« iž Ljublja
ne, pela pa je znana pevka 
Ivanka Krašovec. Plesalci so 
se kmalu spoznali in ogreli, 
če pa kdo misli, da je ,twist 
že. zgubil kaj veljave, se 
krepko moti; ta ritem 'je še 
vedno vznemirljivi

Vse kaže, da je bil večer 
mladim gostom všeč. Na 
vprašanje', ki je bilo stavlje
no mladini iz Pržana, je bil 
odgovor takle: »Izredno zani
miv je-bil prvi del, k razve
drilu pa vleče drugi del pro
grama. Lahko bi rekli, da je 
na prired.itvi »Tribuna mla
dih« v Kranju, združeno ko
ristno s prijetnim, kar nam 
je zelo všeč.«

Ado

Tov. Svetozar Guček (ob diaprojektorju v sredi) je s krasnimi posnetki in zanimivim 
pripovedovanjem o IX. zimskih olimpijskih igrah v Innsbrucku — navdušil številne mla
de poslušalce

Foto-razstava v ZZA

»Prireditev Tribuna mladih v Kranju, nam je zelo všeč/ 
je bilo splošno mnenje gostov

Bled vas vabi
Za prvomajske praznike bo odprt tudi naš počit

niški dom na Bledu. Cene pensiona 1.300 din. Prija
ve sprejema Počitniška skupnost »ISKRA« — Kranj, 
Kidričeva 40. tel. 39-91 interna štev. 06, do 25. IV.

Naš foto-klub v ZZA je v 
preteklih mesecih organiziral 
tečaj ža amaterje začeltmke, 
ki je dobro uspel. Izvedli 
smo ;, tudi nekaj poljudnih 
predavanj s prikazovanjem 
barvnih diapozitivov; za to 
vrstno vejo fotografije je 
veliko, zanimanje,1 saj je bil 
obisk precej J velik. Izgleda, 
da je to najboljša metoda 
popularizacije fotografije in 
velja s tem še ,nadaljevati iii‘ 
organizirati še več takih kva
litetnih predavanj.

Precej zanimanja je tudi 
za kino. Vedno več je sode
lavcev, ki imajo kino kame
re. Ba bi naši kino-amaterji 
lahko bolje sodelovali, gle
dali svoje stvaritve in se pri 
tem „eden od drugega, tudi. 
kaj naučili, bi bilo potrebno, 
da naš klub pride , do kino
projektorja,- „ kar . pa je po 
sindikalni liniji (zaradi prši. 
'“etike investicije) zelo težko 
Zalo bi mogoče, to 'vprašanje' 
rešili s pomočjo tovarne v 
Kranju ali PŠO v Ljubljani.

Da bi nekako poživili delo 
našega kluba bomo pripra
vili interno razstavo črno- 
bele fotografije. Razpisni po
goji so naslednji: ;

1. Na razstavi lahko soder 
lujejo vsi člani kolektiva 
ZZA.

2. Vsak lahko pošlje naj
več 5 fotografij.

3. Najmanjši format naj 
bo 18 x 24 cm.

4. Fotografije je treba po
slati ing. Borisu Ponikvarju,' 
sektor II, Tržaška c. 2, v za
prti kuverti S šifro; v drugi 
kuverti s šifro pa naj bo na
slov avtorja. Rok za predlo^ 
žitev fotografije je 9. maj
1964.

5. Fotografije naj imajo 
naslov na hrbtni strani,

6. Najboljše fotografije bo- 
do nagrajene.

Vabimo vse . sodelavce ..— 
amaterje, da svoje najboljše 
posnetke pošljejo na razsta

vo in s tem prispevajo svoj' ISKRA), ki bi jo lahko pri- 
delež h kvaliteti' razstave. kazali v vseh tovarnah IS-

Glede na rezultate te raz- KRE. To je  sicer samo ideja, 
Stave pa bi kasneje organizi- ki pa bi jo lahko izvedli v 
rali širšo razstavo (ZZA 'in bližnji prihodnosti.

»ISKRA« — Elektromehanika Kranj — Komisija 
Za sklepanje in odpovedovanje delovnih razmerij 
razpisuje prosto delovno mesto

ŠEFA EE VZDRŽEVANJE STROJEV
Pogoji: strojni inženir z najmanj 4-letno prakso pri 
vzdrževanju strojev.

Pismene ponudbe sprejema kadrovski oddelek 
tovarne v Kranju, Savska loka, do 30. aprila 1964.

¡rečanje mladih proizva- 
lorieiSM

V marcu je bilo v Novi 
Gorici prijateljsko srečanje 
mladine iz goriških kolekti
vov. Cilj je bil medsebojno 
spoznavanje, izmenjava iz
kušenj lij pogovori o delu. 
Prišli so mladi proizvajalci 
tovarne cementa Anhovo, to
varne pohištva »Gostota«, 
podjetja »Vozila« Gorica in 
naše |  tovarne.

Pobudo za srečanje so dali 
mladinca našega kolektiva in 
kolektiva podjetja »Vozila« 
Gorica. Udeleženci so si naj
prej ogledali proizvodni pro
ces v ISKRI, nato v pod
jetju »Vozila«, kjer so' v 
medsebojnem pogovoru iz
menjali mišljenje o svojih 
problemih, proizvodnih na
logah in vlogir mladih v 
upravljanju.

Drugi del srečanja je po
tekel v prostorih TVD Parti
zan v Šempetru, kjer je 
predsednik TK ZMS naše to
varne tov. Franc Šavli v

kratkem nagovoru izrazil že
ljo, naj bi taka Srečanja po-' 
stala tradicionalna, kar je 
350 prisotnih „mladincev spre
jelo z odobravanjem. Ob tej 
priliki so si prisotni aktivi 
izmenjali Simbolična darila v 
spomin na prvo tako sreča
nje. Po zborovanju je sledil 
družabni večer s plesom in 
zabavnim programom.

Srečanje je popolnoma 
uspelo, saj so mladi r proiz
vajalci sklenili, da navežejo 
stike tudi s šolsko mladino, 
ki se bo kmalu vključila v 
naše. kolektive in ji s tem 
pomagali pri izbiri poklica 
Sprejeli so . tudi smernice 
za organiziranje proizvodnih 
mladinskih konferenc, klu
bov mladih, proizvodnih se* 
Stankov, delovnih akcij' 
športnih; srečanj in drugi! 
oblik udejstvovanja.

Tako koristno srečanji 
priporočamo tudi mladin 
ostalih tovarn.

»Rado«



Razstava in posvetovanje 
o stikalni tehniki

Preteklo soboto šo v pro
storih Elektrotehnične fakul
tete Ljubljani slovesno 'od
prli — po obsegu skromno, 
toda strokovno zelo ... po
membno — razstavo elemen
tov’ in naprav stikalne teh
nike. Slovenska podjetja 
»ELMA«',—/. Črnuče, »EM« — 
Maribor, »IMP« — Ljubija: 
na, »ISKRA« —■ Kranj, »TO
VARNA ELEKTROPORCE- 

. LANA« — Izlake in »MEIIA- 
R1KA« «— Trbovlje, ki so v 
okviru, fakultete organizator
ji in razstavij.alei hkrati, pri
kazujejo eeldtpi asortiment 
sestavnih., delov ;in nekatenli 
kompletnih naprav te raz
meroma še slabo znane,elek
trotehniške panoge,. ki | pa 

. vse bolj .pridobiva na. po
membnosti, saj je osnova ža 
avtomatizacijo.

Razstava je ozko speciali
zirana in namenjena le stro

kovnjakom, predvsem tistim, 
ki se pri svojem poklicnem 
delu srečujejo s to panogo 
elektrotehnike, .toda ne po
znajo celotnega >j obsega. se
stavnih elementov oziroma 
vseh možnosti uporabe.
/ Naši eksponati obsegajo 
s ' ,. področja " kontakturske 
tehnike daljinska, . ročna in 
komandna!-stikala, . industrij- 
ske odklopnike in 'instalaciji: 
ški material, torej prvikrat 
kompletni asortiment stikal
ne’ tehnike..

V okviru razstave bo 17. in. 
18i,t. m. tudi I. strokovno po
svetovanj e; o . Stikalhiiitehniki. 
Prireja ga ljubljanska Fa
kulteta za elektrotehniko. 
Priznani strokovnjaki s tega 
področja bodo prebrali /več 
referatov, med njimi tudi 
naši inženirji Janez Žepič,, 
Pavel Kryštufek, Stane Slap-' 
šak in Rudolf. Kolman. V

posvetih bodo prisotni sku
šali določiti smer * bodočih 
razvojnih del glede na spe
cifične potrebe v naši državi 
in vskladiti različne, proiz
vodne programe podjetij, če
prav velja pripomniti, da je 
bilo v tej/sm eri ./že/.veliko 
storjenega in? pravzaprav ni 

. tako imenovanegaj dupliranja 
proizvodnje.> Ena 'izmed važ- 
nih . nalog posvetovanja bo 
/tudi določiti ustrezno: obliko 
še tesnejšega /ekonomskega 
in tehniškega • sodelovanja s 

„skupnim: .ciljem: : pospešiti 
/ razvoj avtomatizacije/ v ' dr
žavi. /’ M. Kralj

. Direk. Elektromehanike inž.Danilo Dolgan govori ob otvoi 
ritvi razstave stikalne tehnike

Naši racionalizatorji

Prosta izbira 
zdravnika

Novi- predpisi o organiza
ciji zdravstvene službe vse« 
bujejo načelo proste izbire 
zdravnika od strani držav
ljanov in Zdravstveno zava-, 
rovanih oseb.. Ta prosta, iz
bira zdravnika Seveda ni mi
šljenja v tem- smislu,, da zava
rovanci poljubno menjajo 
tdraviiika od slučaja do slu
čaja, v času trajanje neke 
bolezni, pač pa tako, da se 
prosto odločijo za določene
ga zdravnika splošne prakse, 
katerega se potem morajo 
držati določeno dobo/ Komu
nalni zavod za socialno za
varovanje v Kranju je š svo-. 
/jim pravilnikom določil, da

se zavarovana oseba mora 
izbranega zdravnika ' držati 
tekoče koledarsko leto.

Po , navedenih . predpisih 
imajo člani kranjskega ko
lektiva pravico, da se za do
ločeno obdobje prosto odlo
čijo. za enega /izmed zdravni
kov obratne ambulante, kjer 
bodo lahko iskali zdravstve
no varstvo.

S tem v zvezi šo prejeli 
vsi šefi ekonomskih enot v 
Elektrdmehaniki Kranj, od
govarjajoče število »IZJAV«, 
kjer bodo obračunovalke 
vpisale /želje posameznega 
člana kolektiva, ki se bodo

Tovariš Marjani štrukelj, 
zaposlen v poskusni proiz
vodnji, je naredil izboljšavo 
na strojčku za likanje peres 
ter s tem zmanjšal potrebo 
večjega števila krivulj.

S pričetkom proizvodnje 
na relejih je tov. Štrukelj 
dobil nalogo izdelati krivu
lje za likalni stroj P 43542, 
za likanje relejnih peres. Z 
/ozirom na izvedbo strojčka, 
so se izdelale fiksne krivu
lje, brez možnosti spreminja
nja položaja krivulj. Temu

odločili za enega izmed treh 
zdravnikov v obratni ambu
lanti. Po. tej registraciji bo 
vsak dolžan v teku enega 
leta koristiti /zdravstvene us
luge le pri zdravniku, za ka
terega se je po treznem pre
udarku odločil s podpisom 
na »IZJAVI«.

Vse kaže, da bo nova re
gistracija, izvršena do 20. ap
rila.

ABC

predlogu, da se izdelajo fiks
ne krivulje, je tov. Štrukelj 
že takrat ugovarjal. Releji, 
ki sp bili izdelani po teh 
krivuljah, so bili zavrnjeni 
zaradi določenih napak. Šele 
pozneje je bil izdelan na 
predlog tov. Štruklja doda
tek za spreminjanje položa
ja krivulje, ki dela na prin
cipu mikrometrskega vija
ka. Nevzporednost relejnih 
peres, ki je bila ena glavnih 
napak, je bila s tem odprav
ljena. Prednosti - izboljšave: 
število krivulj se znatiio 
zmanjša. V primeru, da se 
spremeni elastičnost materi
ala, je bila potrebna nova 
krivulja, docim je sedaj da
na možnost korekcije. Zara
di zmanjšanja krivulj je tu
di zmanjšana možnost na- - 
pačne zamenjave. Delo je se
daj hitrejše iri enostavnejše.

Po čl. 6. Pravilnika o izu
mih in tehničnih izboljšavah
se predlog ni mogel obrav- tov. Marjanu štruklju . izpla- 
navati, pač pa je upravni ča enkratna nagrada v zne- 
odbor Elektromehanike v sku din 20.000 za izredno 
Kranju sprejel sklep, da se prizadevnost.

Nezadovoljiva organizacija 
. zimsko-športnih iger Iskre?

Kako je bilo z organizaci
jo? Ali so bili odgovorni kos 
svoji nalogi? ’

Pokazalo se je več nepra
vilnosti. Menimo, da bi or
ganizatorji morali upoštevati 
nasvet traserja proge in 
označiti progo s smrečjem 
ali z barvo, saj je bila vid
ljivost v času tekmovanja iz
redno slaba in je precej tek
movalcev progo zgrešilo.

Lahko trdimo, da sodniški 
zbor ni bil kvalificiran za to 
nalogo. Izmed vseh sodnikov 
je bil smučarski sodnik edi
no tov. Ahačič; razen tega 
pa so bili vsi sodniki člani 
kolektiva, prireditelja iger.

Objavljeni rezultati tekmo
vanja so bili v takih dispro- 
porcih, da so vzbudili hudo 
kri v vrstah tekmovalcev 
Vseh ekip. Tako je na primer 
nemogoča razlika med 1. in

2. mestom v razredu članov 
do 35 let in da imajo štirje 
tekmovalci v ospredju isti 
čas, kar je pri tekmovanju v 
alpskih disciplinah zares ne
mogoče. Uvrščeni pa so bili 
celo tekmovalci, ki so sami 
izjavili, da so zgrešili vrati
ča, torej slaba kontrola na 
progi!

Prav gotovo so omenjene 
napake v dobršni meri vpli
vale na regularen potek tek
movanj, vplivale pa so tudi 
na razpoloženje tekmovalcev 
po tekmovanju, saj ni bilo 
opaziti posebne razgibanosti. 
Menimo, da niso zimske igre 
Iskre namenjene le za dolo
čitev lastnika prehodnega 
pokala, temveč tudi za zbJi- 
žanje kolektivov in za gradi
tev enotnega duha - fskrašev: 
Podpiramo zdravo rivaliteto 
ekip, vendar naj odloča sa
mo smučina!

če se hočemo v bodoče 
izogniti takim napakam, bi 
bilo potrebno izdelati stalna 
precizna pravila za zimske 
igre, tekmovanje pa bi moral 
voditi nevtralen in izkušen 
sodniški zbor.

Tekmovalna komisija PSO

Organizacijski 
odbor o II. zimsko
športnih igrah
II zimskošportne igre Iskre 

so se letos odigrale v izred
no slabem vremenu Neugod
ne vremenske prilike so ma
loštevilni ekipi zelo otežile 
priprave'tekmovanja, na dan
tekmovanja pa tudi tekmo
valcem zagrenile športni uži
tek. Taki pogoji so od orga
nizatorjev zahtevali veliko 
večje napore, Rot v normal
nih prilikah in gre priprav-1 
ljavcem proge za Z veleslalom

za njihovo požrtvovalnost 
Z vse priznanje.
' Organizacijski odbor - II. 
zimskošportnih iger je vlo
žil veliko naporov, da bi za
gotovil ; dobro organizacijo 
tekmovanja s težnjo, da se
II. zimske' igre izvedejo s 
čim nižjimi stroški. Toda -v 
pogoj ih, v katerih je tekmo
vanje potekalo, bi bila orga
nizacija takega tekmovanja 
težka preizkušnja tudi za 
»profesionalne« — organiza
torje./ Zato brez dvoma ni 
vse teklo tako kot bi moralo, 
in kot si. je to zamišljal in 
želel organizacijski 'odbor.

Po končanem tekmovanju 
so bile izrečene, marsikatere 
kritične pripombe o samem 
poteku tekmovanja, nekatere 
bolj, druge manj objektivne. 
Največ pripomb je bilo se
veda slišati po objavi rezul
tatov, ki so po logiki številk 
razvrstili .posameznike in 
ekipe na dosežena mesta. 
Marsikatero pričakovanje se 
tedaj ni izpopolnilo. Zato naj 
bi, bila kriva nezadovoljiva 
organizacija, »nekvalificiran« 
sodniški zbor, pomanjkljivo

trasiranje - proge . — in (kot 
se iz pripomb tekmovalne 
komisije PSO da zaključiti) 
namen kranjske, .tovarne, da 
si osvoji prehodni pokal. .Ni
mamo namena podrobno 
razpravljati s tekmovalno- ko
misijo PSO, ker; bi „tai.a po
lemika najbrž« ne. krepila 
«enotnega duha Iskrašev«. 
Prav je, da pokažemo ha na
pake, da jih analiziramo in 
odpravljamo. Samo to je. tre
ba storiti na: osnovi proučit
ve, vSeh objektivnih,/dejstev. 
Prav je, da gojimo kritičen 
odnos do vsega negativnega 
in kako prav bi .bilo, če: bi 
se z isto zavzetostjo, kot se 
je lotila kritiziranja II. zim
skošportnih iger tekmovalna 
komisija PSO, lotila odprav-’ 
ljanja tudi vseh pomanjklji
vosti; napak in malomarnosti, 
ki jih ugotavljamo pri na
šem vsakdanjem delu.

»Sodniški zbor«, ki je prav
zaprav ¡največji predmet 
»spora«, je po mnenju orga
nizacijskega odbora bil kva
lificiran za merjenje časov 
tudi na II. športnih igrah, 
saj je sodil, posebno še tov.



Kaj lahko pričakuje kolektiv Iskre . .  I
(Nadaljevanje s 1. srani) 

področju dela in priprav, ki 
so na eni strani omogočale 
redno proizvodnjo, poslova
nje in gospodarjenje, na drugi 
strani pa zagotavljale daljni 
razvoj in perspektivo podjet
ja. Tako je nastal močni ZA
VOD ZA AVTOMATIZACIJO, 
komercialni sektor z močno 
Prodajno servisno organiza
cijo, Zunanje trgovinsko or
ganizacijo? Tehnični sektor, 
Organizacijsko kadrovski sek
tor, Finančni sektor, Splošni 
sektor, Uprava podjetja in 
druge obrobne institucije. 
Obseg in stroški skupnih 
služb so v začetku hitreje 
naraščali, kot pa je nara
ščal obseg proizvodnje, od 
koder je bilo potrebno po
slovne stroške pokrivati.

Tako smo se znašli v pr
vih letih našega razvoja v 
dokaj težavni gospodarski si
tuaciji, v kateri se linija na
raščanja proizvodnje ni uje
mala z linijo naraščanja pro
izvodnih in poslovnih stro
škov. Da bi bila stvar, bolj 
jasna, jo ilustrirajmo s pri
merom, ko želimo n. pr. 
ustanoviti novo tovarno ali 
podjetje. V takem slučaju je 
treba najprej upostaviti in 
sprožiti v cirkulacijo vso or
ganizacijo, ki je v začetku 
zelo draga in jo  začetna, 
majhna proizvodnja pokri
va samo v delnem ■ Obsegu. 
Skozi postopno naraščanje 
proizvodnje pa le ta  vedno 
laže pokriva poslovile stro
ške, ki naraščajo seveda 
mnogo počasneje, kot pa se 
povečuje proizvodnja. i

Izgleda, da je takšen pro
ces razvoja novih podjetij 
ekonomska nujnost, ki se ji 
v ISKRI nismo mogli izog
niti.

V razvoju našega podjet
ja  je bilo leto 1963 tisti mej
ni kamen, ob katerem smo 
ugotovili, da se je obseg pro
izvodnje in dohodek mnogo

Ahačič Jože, že na preneka- 
teri tekmovanjih. Toda kot 
kaže, so bili, žal, to člani 
kranjske tovarne. Na sestan
ku vodij ekip je bilo to pove
dano in vodstvo tekmovanja 
je zaprosilo, da se sodni
kom na cilju dodelijo še ne
kateri predstavniki ekip dru
gih tovarn oziroma enot 
skupnih služb, vendar je svo
jega predstavnika dala Sa
mo ekipa Železniki. Po taki 
reakciji, glede »pripadnosti« 
sodnikov, je to  problem, o 
katerem bi bilo treba odlo
čati pred sklepom o izvedbi 
tekmovanja. V bistvu je pri 
tem na tehtnici vprašanje 
medsebojnega zaupanja, ki 
je pravzaprav element »gra
ditve enotnega duha Iskra- 
šev«. č e  tega zaupanja ni, 
in ga ne bomo mogli razviti, 
ga bo treba na prihodnjem 
tekmovanju — verjetno ku
piti.

Menimo, da lahko izrazimo 
ugotovitev, da so vsi tekmo
valci tekmovali pod enakimi 
pogoji. Res je, da bi bilo glede 
na vremenske razmere treba 
označiti progo. Vsi tekmovalci 
So bili priča, da smo progo

bolj povečal, kot pa so se 
povečali poslovni stroški. 
Smatramo torej lahko, da 
smo v 1. 1963 prešli »kritič
no« točko, karakteristično 
pri razvoju vsakega novega 
podjetja. Sedaj je odvisno 
pred vsem od nas samih, da 
bomo usmerili linijo narašča
nja proizvodnje čim bolj str
mo navzgor in da bomo isto
časno ohranili linijo poslov
nih stroškov na kar najbolj 
zmernem nivoju. Ob realiza
ciji takšne poslovne politike 
lahko pričakujemo že v 1.1964 
mnogo boljše, solidnejše in 
večje gospodarske uspehe.

Poizkusili bomo izmeriti 
in primerjati poslovne rezul- 
tatei dosežene v 1.1962 in 1963 
z enakimi merili, ter ta ista 
merila uporabiti pri progno
zi za letošnje gospodarsko 
leto V ilustracijo nam naj 
posluiijo neki pregledi:

V 1,1963 smo dosegli na- 
pram 1.1962 dvojni uspeh. 
Celotni dohodek in dohodek 
se nam je bistveno povečal, 
istočasno pa se je zelo iz
boljšal odnos med celotnim 
dohodkom, poslovnimi Stro
ški, dohodkom in čistim do
hodkom. Sicer zelo pozitivni 
odnos med dohodkom in či
stim dohodkom, nam je po
kvarilo močno povečanje iz
rednega prispevka, ki je dav
ščina federacije. Kot je zna
no, je bila ta davščina v le
tošnjem letu ukinjena ter se 
bo tč zelo ugodno odrazilo 
pri povečanju čistega do
hodka. Primer; obračuna »iz
rednega prispevka« v našem 
podjetju -jasno dokazuje ne
smisel te davščine, saj je iz 
našega primera izrazito faž- 
victho, da SC je pod »izred
nim prispevkom« skrival da
vek na višjo produktivnost, 
kar pa je vse prej, kot pa 
Stimulativno za kolektiv m 
podjetje;'

Preidimo sedaj na letošnje 
poslovno le to . Kot je iz, pre

gleda I. razvidno„smo v letu 
1963 izboljšali odnos med ce
lotnim dohodkom in poslov
nimi stroški za 4.2 %. V 
enakem odstotka se nam je 
povečal dohodek. Smatramo, 
da smo sposobni v letošnjem 
letu še bolje proizvajati in 
gospodariti. Ob zalaganju ce

lotnega kolektiva, smo prav 
gotovo v stanju izboljšati 
OdnOS med Celotnim dohod
kom in poslovnimi stroški za 
daljnih 5%. Poglejmo sedaj 
kakšen rezultat bi nam takš
no izboljšanje odnosa prine
slo ob pogoju, da bomo do
segli letošnji plan:

Struktura 1962
Vred, Odn. v %

v mil. din 
1963

I. Celotni dohodek 23,562 100.0 36,225 100.0
Poslovni stroški 17,003 72.4 24,654 68.2
Dohodek' 6,519 27.6 11,571 31.8

II. Dohodek 6,559 100.0 11,571 100.0
Redni prispevek 983 15,0 1,621 14.0
Izredni prispevek 124 1.9 524 4.0
Čisti dohodek .5,450 83.1 9,425 82.0

III. čisti dohodek 5,450 100.0 9,425 100.0
Osebni dohodek 4,387 80.5 7,061 74.7
Ostanek čist. doh. 1,063 19.5 2,364 25.3

-  ' * • - v ;/ v mil. din
Struktura Plan 1964 

Vredn. Odn. v %
I. Celotni dohodek 48,619 100,0

Poslovni stroški .31,400 63.2
Dohodek 17,219 36.8

II. Dohodek 17,219 100.0
-Redni prispevek 2,582 15.0
Izredni prispevek — " —

čisti dohodek 14,637 85.0 !
III. čisti dohodek 14,637 100.0

Osebni dohodek 10,185 70.0
Ostanek čist. doh. 4,452 30.0

Sto odstotna realizacija,, 
proizvodnega plana v letoš
njem letu ob istočasnem iz
boljšanju odnosa med celot
nim dohodkom in poslovni
mi stroški nam prinaša na
slednje efekte:

— Dohodek še poveča pro
ti 1.1963 za 5,684 ali Za 50 %

— Redni prispevek Skupno
sti sfe poveča za 961 alj za 
59% -

— Cisti dohodek se poveča 
za 5,212 ali Za 55 %

— Sredstva za osebne do

hodke se povečajo za 3,124 
ali za 44 %

— Ostanek "čistega dohod
ka še poveča za 2,088 ali 
za 89 %

Prizadevanje in trud za iz-. 
Vršitev letošnjih planskih 
nalog se nam bo bogato po
plačal, če bomo v našem bo
ju za plan letos uspeli. V 
naslednjih člankih bomo sku
šali nakazati po t,' po kateri 
bo treba letos hoditi in ka
tera nas naj. pripelje do za- 
zeljenih rezultatov. G. M.

Brzopotezno šahovsko 
prvenstvo tovarne »Iskra«

za veleslalom označevali tik 
pred tekmovanjem, ker. nam 
bi ,v nasprotnem primeru 
veter potrgal zastavice z 
vrat. Navezovanje zastavic so 
morali opraviti tekmovalci 
iz kranjske tovarne, ker jim 
nihče, kljub taki situaciji, ni 
želel priskočiti, na pomoč 
Poleg zaupanja bomo mora
li utrjevati tudi duh tovari
štva, ki je sicer na športnih 
poljanah normalen pojav.

Kljub vsemu pa mislimo, 
da so II. zimskošportne igre 
le dosegle svoj namen. Zani
manje zanje iz leta v leto 
raste, kar dokazuje vedno 
večje število prijavljenih tek
movalcev. Glede na obseg 
tekmovanja, bi bilo treba, v 
tem se strinjamo s tekmo
valno komisijo PSO, izdelati 
posebna pravila, ki bj dolo
čala način in organizacija 
zimskošportnih iger. Želimo, 
da bi te igre postale ena j 
izmed oblik krepitve šport- j 
nega duha in tovarištva. To 
željo, in edino to, pa je imel 
tudi organizacijski odbor le
tošnjih II. zimskošportnih 
iger!

Organizacijski odbor

športna komisija TK ZMS 
»ISKRA - KRANJ« je 8-, apri
la organizirala individualno 
šahovsko brzopotezno prven
stvo tovarne. Prizorišče tek
movanja “ s6 bili prostori 
Šahovskega društva Kranj. 
Rezultati: 1. Ivo Gril 16 točk: 
2. Janez Krek 15,5; 3. Peter 
Koren 15; 4.-5. Vinko Kajič 
14; 4—5, Drago Čopič 14; 6. 
Jože Nemanič 13,5; 7. Alojz 
Mežek 12,5; 8. Miha Šmid 
11,5; 9. Jože Prelovšek 11 
točk.

Novi »šampion« Ivo Gril je 
prejel v trajno last pokal, 
tekmovalci do petega mesta 
pa diplome oz. prvi trije tudi 
lepa praktična darila.

Tekmovanja se je udeleži
lo 20 šahistov, kar nam do
kazuje izredno zanimanje 
članov našega kolektiva za 
takšna tekmovanja. Za šte
vilnejša takšna in. podobna 
tekmovanja pa organizator 
običajno naleti že v naprej 
predvidene težave, ki so iz 
leta v leto večje. Za takšno 
udejstvovanje bi bilo po- 

mo najti v okviru tovar- 
prepotrebne prostore, ki

; bi jih lahko mladinci oz. 
člani našega kolektiva izko
riščali za najrazličnejše na
mene, npr.: namizni tenis, 
šah, streljanje z zračno pu
ško in podobno. Zelo Verjet
no je, da bi se s tem precej 
poživilo športno udejstvova
nje v tovarni, ki sedaj ko
maj še diha.

Vse kaže, da je Zanimanja 
dovolj, treba bo le, da mero
dajni organi prisluhnejo ta
kim irt podobnim željam, da 
iie bomo iz leta v leto za
stonj govorili o rekreaciji 
delovnega človeka. Skrajšan 
delovni Čas je že pred vrati. 
Prostega Časa bo Več, '"kakor 
kaže pa nihče resno ne misli 
na prepotreben rekreacijski 
prostor, kjer bo lahko rta 
Stotine ljudi našlo pravo in 
zdravo razvedrilo. J. P.

Dopisujte
v tednik

»Iskra«

Pisma
naših
bralcev
PISMO VOJAKA
Tovariš urednik!
Vesel sem bil, ko ste mi 

začeli pošiljati časopis Iskra, 
Lahko si mislite, kako prav 
pride vojaku ob prostem ča
su slovensko branje, še po
sebno če so to novice iz de
lovnega kolektiva, v katerem 
sem bil zaposlen.

Presenetil me je članek o 
ponudbi avtomobilov »Zasta
va*. Po pravici Vam povem, 
da sem bil takoj slabe volje, 
ker se nisem mogel pravo
časno vpisati, saj sem prvo
aprilsko potegavščino pre
pozno prejel. Sicer, pa, tudi 
če bi bilo res, se ne bi mo
gel vpisati, ko pa imam le 
300 din mesečnega prejemka.

Lep pozdrav uredniškemu 
odboru, delovnemu kolekti
vu, posebno pa bivšim sode
lavcem, ki jim želim veliko 
delovnih uspehov. .

Voiak Edo Kavčič, 
V. P. 6583/4 Knin 

Pripomba uredništva: Hva
la za, pozdrave.) VesCli nas, 
da vam je časopis všeč in 
Vam p želimo dobro počutje 
pri vojakih. Ob tej priliki 
pozdravljamo vse bivše Iskri
ne sodelavce, ki so zdaj na 
odsluženju vojaščine, želeli 
bi, da nam večkrat .pišejo.

?V i': '
VŽROKI NIZKIH 
ZASLUŽKOV V MONTAŽI 
TEL. CENTRAL
V skladu' s sklepom DS 

podjetja smo š J. januarjem 
1964 povečali osebne dohodke 
V tovarni za približno 12%. 
Analiza zaslužkov v letu 1964 
je kazala, da so v Montaži 
telefonskih' central osebni 
dohodki naprajn -ostalim od
delkom tovarne zaostajali. 
Da bi bili zaslužki vsaj delno 
usklajeni, so enote z nizkimi 
osebnimi dohodki, po sklepu 
DS tovarne, dobile Večji %

^povečanja. Tako so se tudi 
v Montaži telefonskih cen
tral dvignile, osnove za 15,7 
odstotka.

Kljub takemu .povečanju 
osnov pa je 32 delavk zaslu
žilo od 17.000 do 20.000 din 
neto in . 33 delavk od 20.000 
do 25.000 din. Te delavke šo: 
v pretežni večini zaposlene 
pri spajkanju in vezanju 
žičnih oblik. Nizek zaslužek 
je predvsem posledica po
manjkanja dela. Delavke 
Stalno menjavajo delo in se 
seveda pri nobenem delu ne 
morejo dobro, priučiti, ker 
sredi dela prenehajo in se po
tem morajo na novo priva
diti.

V mesecu januarju pa So 
prejele še slab material — 
žico, ki so jo morale najprej 
previti tako, da so delale 
le s konci »špul«. Poleg tega 
je na nizek zaslužek vplivalo, 
tudi čakanje, ki ga je v tej. 
enoti zelo veliko. Najnižji 
zaslužek 17.884 din pa je pre
jela delavka, ki je delala že 
na mnogih delovnih mestih, 
vendar ni nikjer pokazala 
volje do dela,

šef splošnega sektorja



Izvlečki iz sklepov samoupravnih organov
Sklepi 25. seje UO 
tovarne elementov, 
za elektroniko
(10.4.1964)
9 V zvezi s predlogom EE 

iz Šentjerneja in razprave na 
24, seji UO zaradi uvedbe 
nočne izmene za mladino, 
staro od 16 do IS let, je UO 
na pojasnilo vodje pravne 
službe ugotovil, da uvedba 
nočne izmene ni možna, ra
zen v primerih višje sile.

9 UO je obravnaval poro
čilo o izvršitvi plana proiz
vodnje za marec 1964 ter 
ugotovil, da je rezultat do
ber kljub problemom, ki so 
se pojavljali v proizvodnji.

® UO je obravnaval in 
vzel na znanje operativni 
plan proizvodnje za mesec 
april 1964 ter naroča tehnič
nemu sektorju in vsem pri
zadetim službam, da skušajo 
rešiti vse težave in proble
me za čimvečjo proizvodnjo 
inčimboljšo izpolnitev plana.

9  V zvezi s poročilom 
splošnega sektorja o stano
vanjski problematiki v to
varni, glede na to, da &o re
publiška sredstva dodeljena 
samo za strokovni kader, je 
UO sprejel naslednji sklep:

— Stanovanjska komisija 
tovarne je  zadolžena, da na
redi kategorizacijo prosilcev 
po kriterijih: strokovni ka
der, člani ZB in socialna 
ogroženi.

9  Na predlog splošnega 
sektorja tovarne je UO spre
jel sklep, da se'v okviru pro
slave ohletnice ustanovitve 
OF organizira sestanek z na
šimi upokojenci, bivšimi so
delavci in se jih pogosti.

V ta namen predlaga UO 
delavskemu svetu tovarne, 
da odobri finančna sredstva 
skupno v višini neto 70.000 di
narjev.
9 UO odobrava na pred

log EE Upori Šentjernej po
večanje režijske delovne sile 
v EE Upori za 6 oseb. Ostalo 
povečanje nekvalificirane de
lovne sile 160 oseh pa naj se 
ne izvrši, dokler ne bo reše
no financiranje internih in
vesticij,

9  UO je v zvezj s prijava
mi za letovanje v počitniških 
domovih sklenil, da naj se 
čimprej izdajo od strani ka
drovskega oddelka tovarne 
odločbe odnosno razporedi 
koriščenja letnih dopustov 
po enotah.

Sklepi 16. redne 
seje DS tovarne 
za elektroniko 
in avtomatiko
(27.3.1964)
9  Delavski svet tovarne je 

na predlog upravnega odbo
ra potrdil bilanco, za leto 1963 
t nekaterimi zaključki:

— Res je, da bi se v tovar
ni lahko odkrile še kakšne 
rezerve, posebno pri izmet-
nejn materialu, M ps bi ga 
morali znižati vsaj, za 2 — 3 
odstotke.

— Mišljenja smo, da vkljub

neugodni bilanci, rešitve ne 
smemo Iskati v znižanju 
osebnih dohodkov, ker so 
naši OD v okviru »Iskre« po
stavljeni na pravo mesto in 
bi omejevanje teh lahko ime
lo kvarne posledice za nor
malne odnose med službami 
in enotami.

— Gospodarski sektor mo
ra skupno s tehničnim sek
torjem napraviti spisek, po 
katerem naj bi se izločilo iz 
proizvodnje vse nerentabilne 
artikle, ki ga naj predloži v 
obravnavo upravnemu odbo
ru, le-ta pa ga bo posredo
val upravnemu, odboru pod
jetja »ISKRA« — KRANJ.

— Nekurantni material pro
izvodnje telekomunikacijskih 
naprav, ki se je odselila iz 
naše tovarne, naj se deli med 
obe tovarni, in sicer tako, 
da ga bo dobila vsaka tovar
na polovico. Gospodarski 
sektor je dolžan napraviti 
zadevni spisek in predlog za 
odpis.

— Računski sektor naj 
imenuje komisijo, ki jo po
trdi upravni odbor, ki bo 
ugotovila kakšno je stanje v 
zvezi z drobnim orodjem in 
drugim inventarjem, ki je v 
osnovnih delavnicah, orod
jarni , in skladiščih in ga 
predlaga za odpis.
9 člani delavskega sveta 

so na predlog upravnega od
bora tovarne sprejeli sklep 
o nadoknadenju osebnih do
hodkov za čas čakanja v to
varni (člen 34 Pravilnika o 
delitvi osebnih dohodkov), ki 
se glasi:

Delavcu, ki ostane na čaka
nju v tovarni, se osebni do
hodek ne zmanjša, vodstvo 
pa je dolžno, da tem delav
cem čim prej preskrbi drugo 
delo; v kolikor pa to ni mo
goče, jim odobri 50 ®/o-ni do
pust, kot to določa pravilnik.

Sklepi 20. seje DS 
tovarne elementov 
za elektroniko 
( J . 4.1964)
9 DS na osnovi poslovne

ga poročila in internega za
ključnega računa ugotavlja, 
da je potekalo poslovanje 
Tovarne elementov za elek
tronika v letu 1963 v smislu 
sprejetih sklepov organov 
upravljanja podjetja in to
varne ter v skladu s planom 
proizvodnje tovarne.

9 DS ugotavlja, da je do
seženi uspeh tovarne poziti
ven in boljši od leta 1962, kur 
je v celoti zasluga večjega 
prizadevanja članov kolekti
va vseh enot, kar daje osno
vo za postavljeni proizvodni 
plan za leto 1964,

Na podlagi gornjih ugoto
vitev in na predlog UO tovar
ne OS potrjuje poslovno po
ročilo in interni zaključni ra
čun za leto 1963.

Za izboljšanje poslovanja 
sprejme DS na predlog UO 
naslednje sklepe: 

a) Borba za znižanje stro
škov naj se še naprej nada
ljuje; UO tovarne naj se me
sečno poroča o stanju de
janskih stroškov nasproti 
planiranim.

b) Potrebno je raziskati 
in čim natančneje proučiti in 
na osnovi tega podvzeti ukre
pe za: zmanjšanje nedelov
nih dni, zmanjšanje izostan
kov, boleznin in nezgod, 
zmanjšanje zastojev (pri 
strojih, zaradi orodja, ma
te r ija  itd.), povečanje di
scipline dela — pregled 
norm, ki so nerealne zaradi 
sprememb v tehnološkem 
postopku, doseči boljše iz
koriščanje delovnih mest z 
boljšo kvalifikacijo delav
cev na delovnih mestih ter 
odpraviti fiuktuacijo, zbolj
šanje organizacije notranje
ga transporta, - zmanjšanje 
škarta, odpravo prekomernih 
nadur.

@ DS je ,v zvezi s Roroči- 
lom o izvršitvi plana proiz
vodnje in potreb tržišča za 
leto 1964 ugotovil, da kljub 
temu, da je proizvodni plan 
za leto 1964 postavljen zelo 
visoko, in sicer za 146% na
sproti letu 1963, situacija na 
tržišču narekuje, ponovno po
večanje plana odnosno mak
simuma !Tr?olnitve ali preko
račitve. Zato je za izvršitev 
proizvodnega plana potrebno 
vložiti vse napore ter ener
gijo, da bomo nabavili na
prave in stroje, ki nam bo
do omogočili izvršitev.

9 Na opozorilo tov. Kon
de in nekaterih članov DS 
tovarne, DS ugotavlja, da je

nejasna situacija v zvezi z 
razvojnimi nalogami za leto 
1964 še posebno za keramič
ne kondenzatorje. DS sprej
me sklep, da na to opozar
ja Svet Zavoda za avtomati
zacijo in ga prosi, da ukrene 
vse, da bi bile razvojne na
loge, ki so za proizvodnjo 
kritične, pravočasno izvrše
ne.

Tehnični sektor tovarne naj 
k temu sklepu priloži spe
cifikacijo nalog, ki so v le
tošnjem letu nujne za proiz
vodnjo v zvezi jz zahtevami 
tržišča.

9  DS Ugotavlja, da se 
predvideni plani za realizaci
jo internih investicij odnos
no izdelavo opreme ne reali
zirajo v predvidenih rokih in 
zahteva, da službe bolj ener
gično nastopajo napram do
baviteljem in izdelovalcem 
opreme v pogledu držanja 
dogovorjenih terminov doba
ve ter da se dosledno v 
vseh pogodbah zahtevajo pe- 
nali za prekoračenje rokov.

9 DS potrjuje finančni 
plan tovarne za leto 1964 
kot ga predlaga UO. Finanč
ni sektor se zadolžuje, da iz
vrši analizo izdelavnih plač 
v odnosu na lestvico plačeva
nja stopnje režije služb to
varne. .

9 DS sprejme in potrdi 
rebalans internega investicij

skega plana za leto 1964, kot 
ga predlaga UO tovarne ter 
ugotavlja, da so to nujno 
potrebna sredstva za nepo
sredno izpolnitev plana pro
izvodnje za leto 1964.

9 DS je na osnovi detajlne 
analize in poročila stanovanj
ske komisije ter sindikata 
ugotovil, da so nujno potreb
na sredstva za sklad skup
ne porabe v znesku 47,168.089 
din in to; za Šentjernej
12,5.0.0.000; za Žužemberk 
12,508.068; za soudeležbo čla
nom kolektiva v Ljubljani za 
gradnjo stanovanj po siste
mu 20, 38, 58% 17,000.000; za 
najnujnejše potrebe sindika
ta in mladine 3,700.060; ! % 
od neto osebnih dohodkov za 
soudeležbo pri gradnji bol
nic v Novem mestu in Bre
žicah 1,46.0.009.

9  DS na predlog UO \ to
varne in na podlagi vloge 
tehničnega sektorja ugotav
lja, da delo tov. Dekleve »in
strument za končno kontro
lo pri avtomatu za montažo 
uporov« spada na področje 
tehničnih izboljšav.

9  DS potrdi sklep UO to
varne v zvezi s tekmovanjem 
mladine v produktivnosti de* 
la, tu sicer, da se znesek
90.000 din lahko izplača kot 
nagrada najboljšim mladin- 
cem, ko bodo znani rezulta
ti tekmovanja.

$
»Iskrin« televizijski sprejemnik Panorama 59 de luxe, grajen po najso

dobnejših dognanjih televizijske tehnike, je spet v prodaji. Namesto običaj
ne klasične povezave elementov je uporabljeno tiskano vezje. Slikovna cev 
ima premer 59 cm. Uporabljene so sil icijeve diode za usmerjanje. Vgrajen 
je filter za motnje. Na izhod posebno izvedene nizkofrekvenčne stopnje, je 
priključen kvalitetni visokoohmski zvočnik.

Vse to, posebno, pa še tehnika tiskanih vezij, omogoča kvalitetno re
produkcijo slike in zvoka ter stabilno in dolgoletno delovanje. Cena din 172 
tisoč + 5% prometni davek.



PROIZVODNJA KRANJSKE 
TOVARNE V MARCU

(Nadaljevanje s 3 strani)
KINOAKUSTIKA se je v 

tern mesecu že zelo približa
la predvideni vrednosti. Na
mesto predvidenih 35 projek
torjev KN 3 je bilo odprem- 
3 j enih le 20, šest pa jih je bi
lo tik pred dovršitvijo. Glav
ne težave pri. projektorju 
KN 3 so odpravljene, zato 
bo v aprilu montaža lahko 
izdelala večje količine in za
čela pokrivati zaostanke. Ob- 
ločnice NP 21 X ni bilo mo
goče montirati, ker ni prispel 
xenon material za obločnice. 
Izredne težave je imela mon-. 
taža tudi pri zvočnih- omari
cah in pjačevalnih napravah 
zaradi pomanjkanja različne
ga materiala. Najbolj kritični 
so bili transformatorji;. Del
no je montaža pokrila_ razli
ko z izdelavo projektorjev 
KO-6.

MONTAŽA TELEFONSKIH 
CENTRAL je dosegla lep na- 
predek, saj se je zelo.pribli- 
žala vrednosti 300 mili j: di
narjev’ Po dolgih mesecih je 
prvič preseglp svojo mesečno 
zadolžitev. Ta uspeh je bilo 
zelo težko doseči, saj se 
montaža še vedno bori S po
manjkanjem gotovega mate
riala. V prvi polovici'meseča 
je bila proizvodnja malen
kostna' ker zaradi pomanj
kanja različnega materiala-iz
delkov ni bilo mogoče fkia- 
ližirati. Zato je druga polo
vica meseca zahte.vala, poseb
no od kontrole izrednih na
porov, saj je kontrola, več 
kot dve ; tretjine mesečne 
vrednosti, kontrolirala v dru
gi polovici meseca. Kljub 
vsemu pa je vrednost v ne
dovršeni proizvodnji še ved
no visoka, kar nam daje 
upanje, da bomo tudi v pri
hodnjem obdobju dosegli le- 
,pe uspehe, če bomo prejeli 
kritični .material.

V LIPNICI tudi niso dose
gli plana. Največji izpad po 
vrednosti predstavljajo sti
kalne ure, katerih smo mon
tirali le 1/3 predvidene koli
čine, ker nismo prejeli me
hanizmov. iz uvoza, časovne
ga števca jč bilo montirane
ga le 1/5 predvidene količi
ne, ker nismo imeli mo
torčkov iz uvoza. Delno je 
Lipnica pokrila razliko z več
ji) proizvodnjo tokovnih va
rovalk ih s proizvodnjo ure 
Biro.

MONTAŽA ELEMENTOV 
AVTOMATIKE je dosegla ze
lo lep uspeh. Bolj kritični 
pa so naslednji meseci, saj 
nam za izdelavo raznih se
stavnih delov ■ primanjkuje 
precej materiala.

Izredno so bile presežene 
vrednosti dobav sestavnih 
delov za Novo Gorico, Otoče 
in Trbovlje. Tudi usluge so

znatno večje, kot jih prédvi- 
deva plan. Sestoje sé v glav
nem v dobavah sestavnih de/ 
lov ostalim tovarnam Iskre.

PROIZVODNJA 
V PRVEM TROMESEČJU 
(družbeni plan)

EE Proizv.
% ,

Mont. rot. strojev 108,Ž
Kontakt. - releji 89,9
Splošna montaža 97,7
Kino akustika 73,4
TeL centrale 85,4
Lipnica 56,3
Deli avtomatike 126,8
Deli za N. G, 508,0
Deli za Otoče 468,1
Deli za Trbovlje 164,2
Deli za N. m. 76,1
Usluge 451,8
Skupaj 96,3

Pri primerjavi proizvodnje 
z letošnjim ih lanskim prvim 
četrtletjem so bile uporab
ljene stalne cene, poleg tega 
pa smo v obeh letih izločili 
proizvodnjo usmemiških na
prav v ‘Novem mesta in  pro
izvodnjo polvodnikov,

PRIMERJAVA
EKSTERNE
PROIZVODNJE
(L do 3.1963 — I. do 3.1964)
(stalne cene)

EE Proizv.

Od sodelavcev se je v oddelku vzdrževanja naprav poslovil tov. Franc Stanjko, ki je bil 
tako v tovarni kot na terenu znan politični in družbeni delavec. »Upam, da ne boste po
zabili pošaljati časopisa »Iskra« na dom, ker bom rast ISKRE spremljal z največjim  za
nimanjem,« je dejal ob slovesu tov. Stanjko, ki mu želimo zdravja in zadovoljstva, in da 
bi v zasluženem pokoju še krepko nadaljeval z družbeno političnim delom

Pisma naših bralcev

Mont. rot. strojev
%
120,5

Kontakt. - releji 130,7
Splošna montaža 99,5
Kinoakustika 85,2
Telefonske centrale 178,4
Lipnica 84,2
Deli avt. 209,5
Deli za N. G. 83,1
Deli za Otoče 148,9
Usluge 78,4
Skupaj 116,7

I S K R A  — glasilo delovne
ga kolektiva Iskra industrije 
za elektromehaniko teleko
munikacije elektroniko in 
avtomatiko — Urejuje uredni
ški odbor — Glavni'urednik: 
Pavel Gantar — odgovorni 
urednik: Igor Slavec — izha
ja tedensko — Tisk in klišeji: 
»ČP Gorenjski tisk« Kranj

Po več kot enoletnem pri
zadevanju je končno le opa
ziti znatno povečanje-' proiz
vodnje telefonskih central. 
Če bo vsa tovarna tudi v bo
doče, prav tako kot doslej 
skrbela za to proizvodnjo, 
lahko v naslednjih obdobjih 
pričakujemo še boljše uspe
he, saj nove kapacitete niso 
več daleč. Lepo povečanje be
ležimo tudi v EE kontaktor- 
jev.in pri rotacijskih strojih. 
Nižjo proizvodnjo izkazuje 
montaža kinoakustike in Lip
nica, vendar je pa to samo 
prehodnega značaja. Tudi- 
splošna montaža bo imela v 
letošnjem |  letu znatno višjo 
proizvodnjo,: kakor v .pretek
lem letu, saj povečujemo 
proizvodnjo električnega štev
ca. Iz odstotka povečanja 
proizvodnje v prvem četrtlet
ju  se vidi, da se v letošnjem 
letu lahko nadejamo večjega 
porasta proizvodnje, kot smo 
ga imeli v preteklem letu. 
To. bo pa doseženo samo, če 
bo ' veš kolektiv tudi v na
slednjih mesecih tako resno 
prijel za delo, kakor v mar
cu. Osnovna zahteva pa je, da 
proizvodni oddelki pravočas
no prejmejo potreben mate
rial, kar pa je odvisno od 

' pravilnega planiranja in vest
nosti nabavnih referentov.

šef proizvodnega
sektorja:
ing. Alojz Grčar

POČITNIŠKI REGRES
ZA OTROKE
Tovarišica P. $. iz Šentjer

neja je poslala uredništvu 
pismo, v katerem ostro, gra
ja lanskoletni sklep DŠ To
varne elementov za elektroni
ko, po katerem je delavec 
te tovarne prejel počitniški 
regres v višini 2.500 din le za 
tistega otroka, Za katerega 
je pri svoji enoti prejemal 
otroški dodatek. Tovarišica 
P. opozarja, da je bilo takš
no določilo neupravičeno že 
zaradi tega, ker Otroških do
datkov ne plačuje gospodar
ska organizacija, temveč Za
vod za socialno zavarovanje. 
Po tem sklepu pa so jbdli 
neupravičeno postavljeni' v 
slabši položaj tisti delavci to
varne, ki so otroške dodatke 
za svoje otroke prejemali 
n  pr pri delovnih organiza
cijah, v katerih so bili za
posleni njihovi zakonski dru
gi. Določijo je  po njenem 
mnenju tembolj neprimerno, 
ker po drugi strani dovolju
je izplačilo regresa v znesku
5.000 din celo za zakonske 
druge, ki niso zaposleni.

Kritične pripombe tovari
šice P. so gotovo upravičene. 
Res je, da smo v nekaterih 
tovarnah kljub enotnim nar 
čelnim določilom o izplače
vanju počjtniškega/ regresa 
v posameznih vprašanjih, ki 
jih je zastavljala praksa, 
ravnali različno. Gotovo je 
tudi, da določilo sklepaj M 
ga tovarišica P. kritizira, hi 
bilo najbolj primemo in da 
je posameznike oškodovalo. 
Vse to je gotoVo vzpodbudi
lo tudi komisijo DS podjetja 
za osebne dohodke, da je 
na zadnjem. zasedanju DS 
(zgodovinskem zaradi - spre
jema statuta podjetja). pred
lagala temu organu sklep, 
po katerem pripada delavcu 
podjetja za vsakega zaposle
nega otroka 250 din regresa 
na dah za 10 dni dopusta. 
Torej brez ozira na to, ali 
prejema delavec za nezapo
slenega otroka otroške do

datke in kje jih prejema, obiskovalcev in režimb, ki 
Sklep je bil v tej formula- ga vodi vodstvo oddelka, 
ciji tudi sprejet. Služba HTV

HUMER Jože 
dipl. pravnik

K ČLANKU: 
HIGIENA PA TAKA

POZDRAV IZ PULE 
Tovariš urednik!
Nahajam se v Puli na od

služen ju voj aškega roka in
_ ...... lahko rečem, da se -imam

I Ce pripnemo .jsv rianm re- kar dobro. Dovolj imam 
kom, da je Stranišče ogledalo prostega časa, tako za špert, 
družine — v našem primeru ¡ ¡ |  tudi |g  kulturno. zabav.  
kolektiva bomo zal v ogle- no življenje, ki ga poživljata 
dalu videli lasten obraz Res, _tudi radi0 aparat in televi-
l ® i i i l l l S l  y  nekate- zor jn nas seznanjata s pro- rili oddelkih v Elektromeba- blgmatiko ¡ |§ g  ia v svetu.
mki v zelo slabem stanju. Mnogi' mislim na Iskrin 
vendar: temu mi kriva uredi- k(Mektfv> ož n i  Orodjarno,
tev s Stranišči , v gradbenem kjer' sem g g  zaposlen. Iž

Iskrinega časopisa, ki ga red
no' prejemam,v izvem dokaj 'skovalci. Res' nam ni razum

ljivo, da. nekateri, ljudje v 
maši;.: tovarni skušaj o iskati 
kriveč v raznih službah,' od- 
govornih osebah itd., ne po-

novega iz življenja v kolekti
vu, lahko pa rečem/ da o sami 
orodjarni res ne piše veliko, 
razen o racionalizacijah, ki

mislijo pa na to, da so mo- njso redke v kranjski to- 
goče sokrivi za tako' stanje.' varni.
Smatramo, da bi-morali prav 
obiskovalci sami Skrbeti za 
primerno čistočo in tudi nad
zorovati kako se ti prostori 
uporabljajo. Tudi vodstva 
posameznih delavnic bi mo
rala stremeti za tem, da bi 
imela na razpolago zadostno

Izredno šeni pozoren na 
aktivnost mladihe. Predvsem 
me je presenetilo tekmova
nje mladih med tovarnami 
in, EE, ki se dobro uveljav
lja., '■ . “'7  : j  ; ' 7 7  '7  / '/

Vse kaže, da že tudi mi-
število čistilk, ki bi lahko /b te ' na 42-urni tednik, ki 
'večkrat dnevno očistile stra -. le tako zaželen, 
nišča. Vsekakor pa-ostane še Lepo pozdravljam vse po
vedno večj i poudarek nad / znane, predvsem pa člane 
pravilno uporabo strahišč s EE orodjarna in jun želim
'strani posameznikov.

še nekaj besed o strani
ščih, v orodjapni. Pridružuje
mo se mnenju pisca A. B., 
da je tak način »kontrole« 
'nekoliko neprimeren/' Prav 
gotovo bi. bilo bolj koristno,

pri' njihovem "delu še nada
lje lepe uspehe.

Vojak Franc Burnik 
V. P .8868/19 
P u l a

Hvala za Zanimivo pismo 
da bi v okviru oddelka po- .Kakor . ste videli, smo napi 
jaČali kohtrolh nad redom in šali dobršen del Vaših misli 
-disciplino Po drugi strani paT-in. želja pa tudi pozdrave 
tudi razumenio težave/s ka- D..bro, da ste nas spomnil 
teruni se mora boriti vodstvo ha orodjarno, in da o nje 
tega oddelka. Mogoče bi bila premalo pišemo. Skušali bo 
umestna namestitev osebe, mo popraviti ta špodrslja 
ki bi vsakemu obiskovalcu še v tem mesecu, 
izdala ključ in tudi hkrati Lep pozdrav Vam in vsej 
nadzirala uporabo. To velja »Iskrašem« pri vojakih. Že 
zlasti še za večja Stranišča, limo, da se tudi drugi spore 
kjer je večje število kabin, nijo na »Iskro« in bivše sč 

Vsekakor ha ie čistoča in delavce, 
red v straniščih odvišen od Uredništvo


